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 الملخص:
هدفت الدراشة إلى الكشف عو فاعلية برىانخ تعليهي كائم على الحذاكة التعليهية في تحصيو الاشتعداد المهيي لدى 

التربية الأشاشية في الكوىت، ولتحليق هدف الدراشة كانت الباححة ببياء دليل طالبات كصم اللغة العربية في كلية 
اشتخدام برىانخ كائم على الحذاكة التعليهية في تدرىس نلرر طرائق تدرىس اللغة العربية لطالبات كصم اللغة العربية 

نو ضدق أدوات الدراشة وجباتها.  في كلية التربية الأشاشية في الكوىت، واشتباىة الاشتعداد المهيي، وكد تم التأكد
( طالبة نو طالبات كصم اللغة العربية في كلية التربية الأشاشية في الكوىت في الفطل 107وتكوىت عيية الدراشة نو )

( طالبة، 53(، ودرى توزىعهو على نذهوعتيو، إحداهها تذرىبية نكوىة نو )2017/2018الدراشي الأول نو العام الدراشي )
( طالبة، وتم اشتخدام الميهخ شبه التذرىبي، وأشارت اليتائخ إلى ودود أجر ذي دلالة إحطائية 54بطة نكوىة نو )والأخرى ضا

لاشتخدام البرىانخ التعليهي اللائم على الحذاكة التعليهية في تحصيو الاشتعداد المهيي لدى طالبات كصم اللغة العربية 
الدراشة أعضاء هيئة التدرىس في الذانعات باشتخدام الحذاكة التعليهية في كلية التربية الأشاشية في الكوىت. وأوضت 

 في تدرىس طلبة كلية التربية المصاكات الخاضة بطرائق واشتراتيذيات التدرىس.

 برىانخ تعليهي، الحذاكة التعليهية،  الإشتعداد المهيي ،طالبات كصم اللغة العربية ، الكوىت.  كلمات مفتاحية:  

The Effectiveness of an Instructional Program Based on Expertise Teaching on Enhancing 
Professional Aptitude among Female Students in Arabic Language  Department in the Basic 

Education College at Kuwait 
Abstract: 
   This study aimed to investigate the effectiveness of using expertize on enhancing  professional aptitude 
among female students in Arabic language department in the basic education college at Kuwait. To achieve 
the study purpose the researcher built a guide of  using expertize in teaching Arabic language methods 
course for female students in Arabic language department in the basic education college at Kuwait, 
professional aptitude questionnaire. The researcher guaranteed validity and reliability of the scales. The 
study sample consisted of (107) female students from Arabic language department in the basic education 
college at Kuwait in the first semester in 2017/2018 scholastic year. Were divided into two groups, one of 
them as an experimental group which consisted of (53) female students, the other as a control group which 
consisted of (54) female students. The study unveiled that there is a statistically significant effect of using 
expertize on enhancing professional aptitude among female students in Arabic language department in the 
basic education college at Kuwait. The study recommended faculty instructors to teach education methods 
course to students in education faculty through using expertize. 

Keywords: Instructional Program Expertise Teaching, Professional Aptitude, Students in Arabic Language 

Department, Kuwait. 
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